
Protokół nr VI/2024 

z przebiegu VI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie 

odbytej w dniu 16 grudnia 2024 r. 
 

Ad. 1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

        Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański o godzinie 15:30 otworzył VI Sesję 

Rady Gminy w Trzebiechowie, stwierdził obecność 12 radnych Rady Gminy w Trzebiechowie. 

Jest to quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy. Umożliwia to przeprowadzenie 

ważnych wyborów oraz podejmowanie prawomocnych uchwał. Przywitał Radę Gminy, Pana 

Zastępcę Wójta Bartłomieja Cybulskiego, Pana Mecenasa Sławomira Kwietniowskiego, Panią 

Skarbnik Ewę Kulik. Przewodniczący przywitał również Pana Bartłomieja Piaseckiego Prezesa 

Zakładu Gospodarki Komunalnej oraz Kierownika OPS Pana Krzysztofa Marcinka. Przywitani 

również zostali sołtysi i wszystkie osoby  zebrane na Sesji Rady Gminy. Pan Przewodniczący 

przypomniał wszystkim zgromadzonym, że sesja jest nagrywana i rejestrowana.  

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

1. Otwarcie VI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach międzysesyjnych. 

4. Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzebiechów na rok 2025.  

• odczytanie projektu uchwały budżetowej. 

• odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

• odczytanie opinii komisji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

• dyskusja nad projektem uchwały, 

• głosowanie uchwały budżetowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2025-2039.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia dotacji na wykonanie 

prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru zabytków.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2024 – 2038. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2025 – 2039. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Trzebiechowie.  



13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy w 

Trzebiechowie na 2025 rok.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy w Trzebiechowie na rok 2025.  

15. Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Gminy. 

16. Sprawy różne. 

17. Zamknięcie VI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Urbański poddał Porządek obrad pod głosowanie. 

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’. 

 

Ad. 3. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach 

międzysesyjnych. 

 
• 6 listopada wraz z kilkoma Radnymi uczestniczyłem w szkoleniu online 

zorganizowanym przez Regionalna Izbę Obrachunkową – temat szkolenie procedura 

budżetowa. 

• W dnu 10 listopada uczestniczyłem w obchodach Święta Niepodległości. 

• 25 listopada i 9 grudnia wraz z Wiceprzewodnicząca pełniliśmy dyżur w Urzędzie 

Gminy. 

Pisma w okresie międzysesyjnym: 

 
analiza oświadczeń majątkowych za rok 2024. 

 

Ad. 4. Informacje Wójta Gminy o działaniach podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 
 

• 30 października 2024r. odbył się odbiór kanalizacji sanitarnej w Swarzynicach –etap1.  

• 30 października 2024r. Pani Wójt uczestniczyła w spotkaniu z nowym Komendantem 

Posterunku Policji w Sulechowie.  

• 5 listopada 2024r. Pani Wójt uczestniczyła w spotkaniu dot. konserwatora zabytków w 

Starostwie Powiatowym. 

• 7 listopada 2024r. odbyło się podpisanie umowy na remont sieci wodociągowej – 

Ledno, Głęboka, Podlegórz.  

• 7 listopada 2024r. Pani Wójt uczestniczyła w uroczystym apelu z okazji                                      

Święta 5. Lubuskiego Pułku Artylerii w Sulechowie.  

• 10 listopada2024r. odbyły się uroczyste obchody Święta Niepodległości. 

• 13 listopada 2024r. Pani Wójt uczestniczyła w spotkaniu z Dyrektorem z EWE. 

• 13 listopada 2024r. Pan Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym partnerstwa 

Gmin ,,Razem dla wspólnego rozwoju”.  

• 14 listopada 2024r. Pani Wójt uczestniczyła w spotkaniu z przedstawicielem inwestora 

dot. Farm Wiatrowych w Swarzynicach.  



• 14 listopada 2024r. Pan Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym 

przedstawienia oferty i podpisania umowy na realizację zadania pn. ,, Nowe 

kompetencje- klucz do sukcesu” z przedstawicielem Wielkopolskiej Akademii Nauk                

i Rozwoju  (zadanie dotyczące Zespołu Edukacyjnego). 

• 18 listopada 2024r. Pan Z-ca Wójta uczestniczył w Dniu Pracownika Socjalnego                                 

w Sulechowie.  

• 19-20 listopada 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w wyjazdowym seminarium Sekretarzy 

ZGWL w Lubniewicach.  

• 21 listopada 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu online dotyczącym Funduszy 

Europejskich – kryteria oceny i wyboru projektów.  

• 26 listopada 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym partnerstwa Gmin 

,,Razem dla wspólnego rozwoju” w Babimoście 

• 6 grudnia 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym partnerstwa Gmin 

,,Razem dla wspólnego rozwoju” w Zielonej Górze. 

• 10 grudnia 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w komisjach Rady Gminy.  

• 12 grudnia 2024r. odbyła się głośna próba syren,  

• 12 grudnia 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w Gali 25 –lecia Zrzeszenia Gmin 

Województwa Lubuskiego.  

• 13 grudnia 2024r. Z-ca Wójta uczestniczył w spotkaniu dotyczącym podsumowania 

rejonowego sezonu pszczelarzy.  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Trzebiechów 

na rok 2025. 

 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik Ewa Kulik przedstawiając również 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Pani Skarbnik wyjaśniła również uwagi 

jakie miał skład orzekający z Regionalnej Izby Obrachunkowej, po czym przedstawiła również 

autopoprawki. Opinię w sprawie projektu  uchwały budżetu Gminy Trzebiechów na rok 2025 

przedstawiła również Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy w 

Trzebiechowie Pani Karolina Bąkowska. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 Radnych, 

uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2025-2039. 

 
Projekt uchwały omówiła i szczegółowo przedstawiła Pani skarbnik Ewa Kulik. 

Pani skarbnik przedstawiła również pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Zielonej Górze na temat projektu uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Trzebiechów na lata 2025-2039. 

 
Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 Radnych, 

uchwała została przyjęta   głosów ,,za’’12 . 

 

 



Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia 

dotacji na wykonanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 
Projekt uchwały omówiła i objaśniła Pani Skarbnik Ewa Kulik zaznaczając, iż uchwała dotyczy 

inwestycji malowania Kościoła w miejscowości Podlegórz. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 Radnych, 

uchwała została przyjęta  głosów ,,za’’12. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
 

Projekt uchwały omówiła i objaśniła szczegółowo skarbnik Pani Ewa Kulik.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 Radnych, 

uchwała została przyjęta  jednogłośnie . 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2024 – 2038. 

 
Projekt uchwały objaśniła i omówiła szczegółowo Pani Ewa Kulik skarbnik Gminy 

Trzebiechów. Pani Skarbnik przedstawiła również autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 

2025. 

 
Projekt uchwały omówiła i przedstawiła Pani Skarbnik Ewa Kulik. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Trzebiechów na lata 2025 – 2039. 

 
 Projekt uchwały wraz z załącznikami wyjaśniła i omówiła skarbnik Pani Ewa Kulik. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

 

 

 



Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Trzebiechowie. 

 
 Projekt uchwały omówił i przedstawił szczegółowo Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej Pan Krzysztof Marcinek. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Gminy w Trzebiechowie na 2025 rok. 

 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy w Trzebiechowie Pan 

Paweł Urbański. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia planu pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Trzebiechowie na rok 2025. 

 
Projekt uchwały przedstawił wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy                      

w Trzebiechowie Pan Dariusz Pietruszka. 

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie , głosowało 12 

Radnych, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

 

Ad. 15. Przyjęcie Protokołu z V Sesji Rady Gminy . 
 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie Protokół z V Sesji Rady Gminy, 

głosowało 12 Radnych, protokół został przyjęty jednogłośnie 12 głosów ,,za’’.  

 

Ad. 16. Sprawy różne. 

 
Jako pierwszy głos zabrała Pani Joanna Żbik Wiceprzewodnicząca Rady Gminy. Pytanie 

zostało skierowane do Prezesa ZGK Pana Bartłomieja Piaseckiego w sprawie powtarzających 

się problemów z wodą. Chciałabym wiedzieć o co chodzi , skąd te problemy pytam teraz w 

imieniu mieszkańców którzy są zaniepokojeni. Pan Prezes starał się wyjaśnił na czym polegają 

te problemy, jak często są wykonywane dodatkowe badania wody. Staramy się wyeliminować 

wszystkie te problemy stacja SUW w Trzebiechowie jest wyremontowana i praktycznie cała 

zautomatyzowana sami staramy się zdiagnozować skąd biorą się kolejne problemy.  

Jako kolejny głos zabrał Pan Filip Wobszal sołtys wsi Ostrzyce na początek złożył serdeczne 

podziękowania za zakup tłucznia oraz podziękowania dla mieszkańców wsi za pomoc w jego 

rozplantowaniu. Drugie pytanie sołtysa dotyczyło oznaczenia poszerzenia drogi w Ostrzycach, 

trzecie pytanie dotyczyło oświetlenia w sumie doświetlenia niektórych miejsc w naszej Gminie 

czy w tej kwestii jest przygotowywana jakaś umowa , jakieś warunki. Pytanie padło ze względu, 



gdyż ma być dostawiona lampa solarna przy przystanku i szkoda by było wydawać fundusz 

sołecki na takie zadanie jak np. okazałoby się, że jest zaplanowana/zaprojektowana lampa z 

Enei. Kolejne pytanie miał Radny Jacek Miśkiewicz w sprawie drogi w Swarzynicach tam jest 

ogromna kałuża ta droga jest jeszcze na gwarancji. Głos zabrał również sołtys wsi Podlegórz 

Pan Krzysztof Marcinkiewicz zgłaszając kilka problemów między innymi poprawki na nowej 

drodze, minęły 3 tygodnie od zgłoszenia. Kolejnym problemem jest wycinka drzew przy 

drogach gminnych, dokładnie mam na myśli drogę, którą zjeżdża się w dół w okolice rzeki tam 

wiszą gałęzie nad liniami wysokiego napięcia nad drogą. Kolejnym problemem jest drzewo 

blisko posesji 17 jest to orzech pęknięty na pół. Pan sołtys wyszedł również z prośbą do 

Ochotniczej Straży Pożarnej o zorganizowanie szkolenia dla mieszkańców z pierwszej pomocy 

jak i czujniki dymu, butle gazowe. Kolejną osobą zabierającą głos w punkcie jest sołtys wsi 

Swarzynice Pani Wanda Pietruszyńska, która również poprosiła o interwencję w sprawie drogi 

w Swarzynicach. Mieliśmy naprawdę piękną drogę i asfalt podczas tych prac został uszkodzony 

i naprawdę jest cała do poprawy, kolejna sprawą jest pień bo tylko tak to można nazwać koło 

posesji nr 40 stoi uschnięty badyl, jeżeli Gmina nie ma pieniążków to czy właściciel może 

zrobić z tym porządek? Radny Krzysztof Sochacki potwierdził słowa Pani Sołtys oraz Radnego 

Miśkiewicza w sprawie drogi w Swarzynicach i puki  mamy na nią gwarancję trzeba to 

zgłaszać. Pan Bartłomiej Cybulski zastępca Wójta Gminy Trzebiechów zaczął w kolejności 

udzielać odpowiedzi na zadane wcześniej pytania. Poszerzenie drogi w Ostrzycach zakupione 

zostały już znaki do końca roku zostaną one zamontowane, jeśli chodzi o umowę z Enea to 

wszystko jest dopiero w trakcie uzgodnień. Droga w Swarzynicach jak i radni tak Pani sołtys 

mają rację, zgadza się droga jest na gwarancji po ukończonych pracach wykonawca ma 

obowiązek doprowadzić drogę do stanu pierwotnego. Poproszę Pana inspektora budownictwa 

z Urzędu, aby skontaktował się z wykonawcą i zwrócił uwagę na te naprawy. Jeżeli chodzi o 

uwagi Pana sołtysa z Podlegórza w większości to są drogi powiatowe i tematy Powiatowego 

Zarządu Dróg. Zgłoszę te problemy do Pani Dyrektor. Przycinka drzew to jest problem już od 

ponad roku ze względu na Eneę, gdyż to oni właśnie spychają ciągle problem na inne podmioty. 

Drzewo w Swarzynicach, podjedziemy zobaczyć jak to wygląda rzeczywiście i wtedy będę 

mógł powiedzieć co dalej w tym przypadku, a jeżeli chodzi o tą drogę to tak jak powiedziałem 

wykonawca musi ja doprowadzić do stanu z przed wykonywanych prac. Głos zabrała również 

Radna Jolanta Maćkowiak zwracając uwagę na próg zwalniający, który został zamontowany  a 

nie został oznakowany. Pan Zastępca od razu udzielił odpowiedzi, że część takich właśnie 

spowalniaczy na terenie Gmin y właśnie nie została oznakowana ze względu na organizację 

ruchu, ale przyjedziemy zobaczyć do Głuchowa. Radny Pan Krzysztof Sochacki zgłaszając 

również problem ze zniszczonymi drogami bocznymi w Swarzynicach, drogi są 

porozkopywane, zniszczone. Zastępca udzielił odpowiedzi zaznaczając po raz kolejny, iż 

wykonawca jest odpowiedzialny do przywrócenia terenu do stanu faktycznego. 

Przewodniczący udzielił odpowiedzi Panu Sołtysowi z Podlegórza w sprawie szkoleń dla 

mieszkańców zorganizowanych przez OSP, jak najbardziej nie ma problemu musimy tylko 

ustalić termin, nawet może to być częściej niż raz w roku. Na koniec jeszcze obiecałem Panu 

Filipowi, że Rada rozpatrzy jego wniosek, prośbę w sprawie publikacji projektów uchwał  

poruszając ten temat na posiedzeniu Komisji Ray Gminy w Trzebiechowie jako Radni 

stwierdzamy, że nic nie stoi na przeszkodzie i przed kolejna Sesją takowe będą umieszczanie 

na stronie Biuletynu Informacji Publicznej. Jako ostatni głos zabrał Pan Zastępca Bartłomiej 

Cybulski składając życzenia Świąteczne skierowane do Radnych, Sołtysów oraz mieszkańców 

Gminy, jednocześnie zapraszając na spotkanie Wigilijne, które ma się odbyć 22 grudnia o 

godzinie 14 pod Ośrodkiem Kultury. Pan Przewodniczący również złożył najserdeczniejsze 

życzenia Świąteczne i Noworoczne dla wszystkich mieszkańców naszej Gminy. 

 

 

 



Ad. 17.  Zamknięcie VI Sesji Rady Gminy w Trzebiechowie. 
 

O godzinie 16.53  Przewodniczący zakończył VI Sesję Rady Gminy w Trzebiechowie. 

 

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Wiktoria Ćwirko   /-/ Paweł Urbański  


